

نشرة دافعي الضرائب Taxpayers' Bulletin

ضريبة الشركات

ضريبة الشركات هي شكل من أشكال الضرائب المباشرة المفروضة على صافي الدخل أو ربح الأعمال. في بعض الدول الأخرى، تتم الإشارة إلى ضريبة الشركات أحياناً باسم "ضريبة دخل الشركات" أو "ضريبة أرباح الأعمال". سيتم تطبيق ضريبة الشركات في الإمارات العربية المتحدة على جميع الأعمال التجارية في الدولة، باستثناء الشركات العاملة في مجال أنشطة استخراج الموارد الطبيعية حيث ستبقى خاضعة للضرائب على الشركات على مستوى الإمارة.

لن تخضع الكيانات الأجنبية والأفراد الأجانب لضريبة الشركات إلا في حال قيامهم بممارسة نشاط تجاري في الإمارات العربية المتحدة أو بنشاط عمل مستمر أو منتظم.

سيتم تطبيق ضريبة الشركات في الإمارات العربية المتحدة بالتساوي على جميع فئات الأرباح وغيرها من الدخل (الصافي) الواردة في البيانات المالية المعدة وفقاً لمعايير المحاسبة المقبولة دولياً. للمزيد من التفاصيل، يرجى زيارة الرابط أدناه.

Corporate Tax

Corporate tax is a form of direct tax levied on the net income or profit of corporations and other entities from their business. Corporate tax is sometimes also referred to as "Corporate Income Tax" or "Business Profits Tax" in other jurisdictions. UAE Corporate Tax will apply to all UAE businesses, except for the extraction of natural resources, which will remain subject to Emirate level corporate taxation. Foreign entities and individuals will be subject to Corporate Tax only if they conduct a trade or business in the UAE in an ongoing or regular manner.

UAE Corporate Tax will apply equally to all categories of profits and other (net) income reported in the financial statements prepared in accordance with internationally acceptable accounting standards. For more details please visit the below link.

[Click Here](#) [اضغط هنا](#)



توضيح عام بشأن الإجراءات الضريبية - تعديلات على نظام الغرامات

في تاريخ 28 أبريل 2021، أصدر مجلس الوزراء القرار رقم (49) لسنة 2021 بتعديل بعض أحكام قرار مجلس الوزراء رقم (40) لسنة 2017 بشأن الغرامات الإدارية التي تفرض على مخالفة القوانين الضريبية في الدولة ("قرار مجلس الوزراء رقم (49) لسنة 2021"). وعمل قرار مجلس الوزراء رقم (49) لسنة 2021 بعض الغرامات الإدارية المطبقة على مخالفات معينة. للمزيد من التفاصيل، يرجى زيارة الرابط أدناه.

Tax Procedures Public Clarification - Amendments to the Penalties Regime

On 28th April 2021, the Cabinet issued Decision No. 49 of 2021 on Amending some Provisions of Cabinet Decision No. 40 of 2017 on Administrative Penalties for Violations of Tax Laws in the UAE ("Cabinet Decision No. 49 of 2021"). Cabinet Decision No. 49 of 2021 amended some of the administrative penalties applicable to certain violations. For more details please visit the below link.

[Click Here](#) [اضغط هنا](#)

دليل المستخدم لتقديم طلب إعادة النظر للأشخاص المسجلين وغير المسجلين

تم إعداد هذا الدليل ليساعدك على الانتقال ضمن بوابة الخدمات الإلكترونية من منظور الأنظمة، وإرشادك لاستكمال نموذج إعادة النظر. يرجى الضغط على الرابط أدناه.

Reconsideration User Guide for Registered and Non-registered user

This guide is prepared to help you navigate the e-Services portal from a systems perspective, and guide you to successfully complete your Reconsiderations form. To read the guide please visit the below link.

[Click Here](#) [اضغط هنا](#)



طلب الاستثناء الإداري لضريبة القيمة المضافة / الضريبة الانتقائية

من خلال هذه الخدمة، تمنح الهيئة المسجل استثناءات بموجب التشريعات الضريبية في الحالات المحددة بالتشريعات المتعلقة بكل مما يلي:

- الفواتير الضريبية والإشعارات الدائنة الضريبية
- الوقت اللازم لتصدير السلع
- مستندات التصدير
- مدة الفترة الضريبية
- دورات الفترات الضريبية الربع السنوية
- تتوفر هذه الخدمة عبر البريد الإلكتروني: Specialexceptions@tax.gov.ae 24 ساعة في اليوم، 7 أيام في الأسبوع

يرجى الضغط هنا لتنزيل نموذج الطلب ذو الصلة

(نموذج طلب استثناءات إدارية لضريبة القيمة المضافة أو نموذج طلب استثناءات إدارية للضريبة الانتقائية)

VAT Administrative Exceptions / Excise Tax Administrative Exceptions Request

It is a service provided by FTA to all persons registered for Tax with the FTA. Through this service, the FTA grants the registrant exceptions according to the tax legislation in the events specified in the legislation related to each of the following:

- Tax invoices and tax credit notes
- Time required to export goods
- Export documents
- Length of the tax period
- Quarterly tax period stagger

The service is available through this email Specialexceptions@tax.gov.ae 24 hours a day, 7 days a week. The estimated time to complete the application is 25 business days from the date the completed application was received, in relation to time required to export goods.

Click here to download the relevant application forms ([Application Form for VAT Administrative Exceptions](#) or [Application Form for Excise Tax Administrative Exceptions](#))

تواريخ تقديم الإقرارات Filing Dates

الموعد النهائي لتقديم إقرارات الضريبة الانتقائية للفترة المنتهية في 28 فبراير 2022
Final deadline for filing Excise returns for the tax period ending in 28th February 2022.

15
March

الموعد النهائي لتقديم إقرارات ضريبة القيمة المضافة للفترة المنتهية في 28 فبراير 2022
Final deadline for filing VAT returns for the tax period ending in 28th February 2022.

28
March